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P R O T O K Ó Ł  N R  XXII/2020 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

w dniu 10 grudnia 2020 r. 

Punkt 1.  
Otwarcie sesji 
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.  
Wręczenie zaświadczenia o wyborze radnej w okręgu nr 7. 
Punkt 6.  
Złożenie ślubowania przez radną. 
Punkt 7.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 8.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 9.  
Raport o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Nowe Miasto nad Wartą                    
w roku szkolnym 2019/2020.  
Punkt 10.  
Przyjęcie uchwały ws. Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na rok 2021 dla Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 11.  
Przyjęcie uchwały ws. przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 
2021-2023 w Gminie Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 12.  
Przyjęcie uchwały ws. zmiany uchwały Nr XVII/107/2016 Rady Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą z dnia 30 czerwca 2016 roku w sprawie szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze 
oraz   szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania od opłat 
oraz trybu ich pobierania. 
Punkt 13.  
Przyjęcie uchwały ws. przyjęcia Planów Pracy Komisji Rady Gminy Nowe Miasto 
nad Wartą na rok 2021. 
Punkt 14.  
Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na rok 2020.  
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Punkt 15.  
Interpelacje Radnych. 
Punkt 16.   
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 17.  
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 1) Otwarcie sesji. 

Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 1500 otworzył                       
XXII Sesję Rady Gminy i powitał Radnych, a także Pana Ernesta Iwańczuka Starostę 
Średzkiego, który przybył na sesję na zaproszenie Przewodniczącego.                                  
Pan Tomaszewski powitał również osoby oglądające transmisję na żywo. 
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący informował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych, na 
Sali obrad zasiada 15 Radnych, gdyż po przeprowadzonych wyborach                                     
dnia 6 grudnia br. Radną okręgu nr 7 została pani Aneta Suś,                                                    
która po zaprzysiężeniu będzie mogła razem z radnymi podejmować uchwały 

 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący zawiadomił, że Radni otrzymali porządek obrad zgodnie                     
z terminem 14 dni przed posiedzeniem wraz z porządkiem komisji. Ponadto pan 
Tomaszewski informował, że na posiedzeniu wspólnym komisji Radni omówili 
szczegółowo uchwały.  

 Porządek obrad został przyjęty 14 głosami za, 0 głosów przeciwnych,                             
0 głosów wstrzymujących. 

• Listy z głosowaniem imiennym stanowią załącznik do niniejszego 
protokołu.  
 

Ad 4) Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                  
i wnioski. 

Przewodniczący przed podjęciem protokołu otworzył dyskusję. W związku                     
z brakiem uwag Przewodniczący zarządził głosowanie.  

 Protokół z XXI Sesji został przyjęty 13 głosami za, 0 głosów przeciwnych,                         
0 głosów wstrzymujących.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  
 

Ad 5) Wręczenie zaświadczenia o wyborze radnej w okręgu nr 7. 
Przewodniczący Rady prosił Panią Jadwigę Pawlak, Przewodniczącą Gminnej 

Komisji do wręczenia zaświadczenia o wyborze Radnej okręgu nr 7.  
 
Ad 6) Złożenie ślubowania przez radną. 
 Radni oraz wszyscy obecni na sali obrad powstali, Przewodniczący odczytał 
rotę ślubowania, natomiast pani Aneta Suś powtarzając rotę, złożyła ślubowanie.  
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Ad 7) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
 Na początku Przewodniczący zaproponował oddanie głosu panu Staroście, 
który przyjął zaproszenie od Przewodniczącego, gdyż Radni wyrażali wolę 
spotkania się z panem Starostą, aby przedyskutować kilka kwestii związanych                   
z prowadzeniem przez powiat inwestycji na terenie naszej gminy.  
 Pan Ernest Iwańczuk serdecznie dziękował za zaproszenie, wyrażając 
zadowolenie, że może uczestniczyć w Sesji Rady Gminy Nowe Miasto n. Wartą, 
gdyż jeszcze nie uczestniczył w nowomiejskich obradach.  
Pan Iwańczuk informował, że w chwili obecnej samorządy są gotowe                                    
do przyjmowania swoich budżetów na 2021 rok, budżety są już przygotowane,                   
ten powiatowy również, ale ulegnie on gruntownej zmianie, gdyż udało się sprzedać 
cztery działki, z których łącznie powiat spodziewa się wpływu 17, 7 mln zł,                                         
co jest ogromnym sukcesem dla powiatu oraz Gminy Środa Wlkp. Działki te 
znalazły nabywcę w postaci przedsiębiorców lokalnych, inwestorami są firmy 
Decora, oraz firma Homag, które chcą się rozwijać, również poprzez tworzenie 
nowych miejsc pracy, ale jest to też zastrzyk pieniędzy, które powiat będzie mógł 
spożytkować na inwestycje. 16 grudnia na sesji Radni będą rozmawiać na temat 
spożytkowania tych pieniędzy. (…) 

Przed sprzedażą tych nieruchomości zastrzykiem finansowym dla powiatu 
był również Fundusz Inwestycji Samorządowych, który otrzymała również Gmina 
Nowe Miasto n. Wartą, przy czym kluczowym założeniem dla powiatu było 
spożytkowanie tych środków na drogi. Dlatego też powiat zwrócił się do gmin                    
o wskazanie miejsc, które są najbardziej kluczowe do wykonania. Stało się jednak 
tak, że wbrew tym stanowiskom Radni Powiatu widzieli inne, pilniejsze potrzeby- 
wdarła się polityka. (…) Pan Starosta wyraził chęć renowacji dróg powiatowych,                  
ale nie tych, które uważa za słuszne, tylko tych które są naprawdę potrzebne, które 
samorząd lokalny widzi potrzebę renowacji. (…)   

Tegoroczny budżet przewiduje 40 000,00 zł na budowę chodnika                                
w Kolniczkach, po rozpoznaniu rynku najniższa oferta to 80 000,00 zł, pan Starosta 
na Zarządzie będzie rekomendował, aby za to 40 000,00 zł przygotować to miejsce         
do budowy chodnika, czyli prace ziemne, krawężniki, uzupełnienie przepustu,                              
a do budżetu na 2021 rok dopisać dokończenie tego chodnika. Odwrotu od tego                 
nie ma, przynajmniej od pierwszego etapu, gdyż Radni Powiatowi większością 
głosów zdecydowali, że kwota ta zostanie wprowadzona do tegorocznego budżetu 
powiatu.  

Druga pozycja w tegorocznym budżecie powiatu, to 20 000,00 zł pomoc 
rzeczowa dla Gminy Nowe Miasto nad Wartą na remont drogi gminnej                                      
w m. Chocicza przy cmentarzu, w roku przyszłym ma być zabezpieczone na ten cel 
80 000,00 zł. Jest to wpisane jako pomoc rzeczowa gdyż jest to też z Funduszu 
Inwestycji Samorządowych, a w jego ramach samorząd nie może dawać dotacji 
innemu samorządowi, może te środki spożytkować na zadania własne. Okazało                 
się, że po przeprowadzeniu rozmów z Radną Agnieszką Król jak i Radnym Stefanem 
Kominkiem droga ta musi być wykonana kompleksowo, dlatego podjęto decyzję,                  
iż w roku przyszłym ze środków pochodzących ze sprzedaży nieruchomości będzie 
udzielona pomoc na realizację tej drogi.  
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Są to na chwilę obecną zapisy budżetowe, które jak sami Radni wiedzą mogą ulec 
zmianie, o losach budżetu decydują Radni, jak się on ułoży? na chwilę obecną trudno 
powiedzieć.  

Pan Starosta dopowiedział, że do Funduszu Dróg Samorządowych                           
jest dorzucony również Kruczyn, oprócz Kruczyna były też dwie drogi, razem trzy,               
i te dwie drogi dostały dofinansowanie, Kruczyn nie. Dlatego też pan Starosta będzie 
optował, aby z tych pieniędzy ze sprzedaży zrobić ten Kruczyn, ponieważ faktycznie 
stan nawierzchni jest tam bardzo zły, a zawsze było obiecywane, ale było 
tłumaczone, że później, bo nie ma pieniędzy, teraz one są i można tą drogę wykonać.  

Pan Waldemar Tomaszewski otworzył dyskusję, proponując zadawanie pytań 
panu Staroście.  

▪ Radna Zofia Kędziora pytała pana Starostę czy władze powiatu oraz nasze 
gminne prowadziły rozmowy dotyczące lokalnego portu SSL, który będzie 
przebiegał z Poznania w okolice Łodzi, przez powiat średzki i naszą gminę. 

o Pan Starosta przyznał, że pierwsze słyszy o takim porcie. 
Radna Kędziora informowała, że w internecie jest napisane, że do końca 
stycznia, do starostwa można składać uwagi w tym temacie.   

▪ Radny Marek Banaszak pytał czy jeżeli droga w Kruczynie będzie 
wykonywana, to chodnik równie będzie wykonany. 

o Pan Starosta poinformował, że będzie chciał zrobić tak, aby pan Radny 
był zadowolony. Założenie jest takie, aby zrobić ten Kruczyn dobrze 
na wiele lat.  

▪ Pan Przewodniczący wyraził zdanie, że w Kruczynie odcinek, który wymaga 
remontu jest na długości prawie kilometra i wątpliwym jest czy 200 000,00 zł 
– 300 000,00 zł wystarczy.  

▪ Radny Juliusz Twardowski pytał czy jest szansa na pozyskanie funduszy 
zewnętrznych na drogę Nowe Miasto – Wolica Kozia.  

o Pan Starosta informował, że nie ma Zarządu, żeby Radna Król                                
o tej drodze nie wspomniała. Najlepiej o tym, którą drogę należy 
wykonać zdecyduje Rada Gminy Nowe Miasto n. Wartą. Dlatego                     
też jak środki już będą wprowadzone w budżecie będzie prośba ze 
strony powiatu o ustosunkowanie się, którą drogę wykonać. (…) 

▪ Przewodniczący Rady prosił o wyjaśnienie, gdyż nie zrozumiał, że chodnik                        
w Kolniczkach będzie wykonywany ze środków w części 40 000,00 zł                         
z powiatu, a drugie 40 000,00 zł z gminy, czy 40 000,00 zł z powiatu w tym 
roku i kolejne 40 000,00 zł z powiatu, ale w przyszłym roku.  

o Pan Starosta wyjaśniał, że będzie optował za tym, aby powiat zrobił 
zadanie w całości, a nie bawił się w dofinansowania, w tym roku 
będzie wykonany nasyp, a w przyszłym roku reszta, bo już i tak 
samorząd gminny wiele wyłożył na drogę powiatową Chwalęcin- 
Szypłów.  

▪ Następnie pan Tomaszewski informował, że była wykonywana przez powiat 
droga z ciągiem pieszo- rowerowym z Nowego Miasta n. W. do Komorzy, 
ciąg przebiega przez drogę nr 11, wtedy Przewodniczący prosił władze 
powiatu, aby zwróciły się do Zarządu Dróg Krajowych i Autostrad                                 
o wybudowanie przejścia dla pieszych, nie zostało to przez poprzednie 
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władze zrealizowane. Na tym skrzyżowaniu jest mnóstwo wypadków, ludzie 
nie mogą w tym miejscu przejść na drugą stronę, ta sama sytuacja jest przy 
przejściu na skrzyżowaniu na Piaski. 
Kolejną sprawą jest droga z Klęki przez Wolicę Nową do Żerkowa, była                     
to droga wykonywana przez powiat tzw. Schetynówka w roku 2009, 
powstaje na niej w tej chwili wiele dziur, Przewodniczący proponowałaby, 
aby przekwalifikować ją na drogę wojewódzką gdyż natężenie ruchu jest 
ogromne.  

o Pan Starosta mówi iż wiele wniosków wpływało do ZDWiA                               
o wykonanie przejścia dla pieszych w gminach i zawsze otrzymywał 
odpowiedź, że nie, ale w niespodziewanych momentach to przejście 
było zrobione, będzie na pewno wnioskowane o to przejście.                                   
Pan Starosta prosił Radną Powiatową Agnieszkę Król o zapisanie tych 
spraw. 

o Radna Agnieszka Król informowała, że sama otrzymywała informacje, 
że na tym skrzyżowaniu jest duże spiętrzenie ruchu.   

o Radny Feliks Stratyński informował, że samo przejście dla pieszych nie 
rozwiąże problemu, na tym skrzyżowaniu potrzebne są światła. 
Poza tym Radny wnioskował, o strzałkę na sygnalizacji świetlnej                                
w Klęce, przy skrzyżowaniu na drodze powiatowej.   

▪ Przewodniczący pytał również o dowozy autobusowe, gdyż słyszy się,                             
że jeżeli Gmina Nowe Miasto nad Wartą nie dołoży do dowozów, to zostaną 
one dla naszych mieszkańców zlikwidowane.  

o Pan Starosta informował, że nie jest orędownikiem żadnego                               
z rozwiązań. Jednak Wójt z Krzykos i z Zaniemyśla naciskają, że nie 
chcą sytuacji, w której oni dokładają się do tych przejazdów, a gmina 
Nowe Miasto nie. Natomiast druga sprawa to mieszkańcy Nowego 
Miasta siadają wygodnie, a już mieszkańcy Krzykos nie mają gdzie 
zasiąść. Stad wyniknęła ta dyskusja, jeżeli Gmina Nowe Miasto pochyli 
się nad dofinansowaniem to wytrącimy argument tamtym gminą, 
gdyż może dojść do sytuacji, że to co miało być dobre, za chwilę się 
rozleci. Starosta przyznał, że jakby miał od początku wpływ                                     
na tą komunikacje, to nie robiłby jej za darmo, chociaż za symboliczną 
złotówkę, bo wychodzi z założenia, że jak coś jest za darmo to się tego 
nie szanuje.  
(…) 

▪ Pan Wiesław Schreiber dopowiedział, do sprawy którą poruszyła Radna 
Kędziora w kwestii Centralnego Portu Komunikacyjnego, konsultacje ogłosiła 
gmina nie powiat, wiąże się to z zaliczeniem linii kolejowych zwanych Y,                  
są to szybkie koleje. Na naszym terenie jest to kolej z Kalisza do Poznania,                 
ale nie wpłynęła w tym zakresie żadna korespondencja.  

o Pani Kędziora informowała że przez naszą gminę będą przebiegać dwa 
tory.  

Pan Waldemar Tomaszewski dziękował pani Staroście za przybycie,                            
za wyjaśnienie wszystkich kwestii, zapraszając pana Iwańczyka zawsze kiedy będzie 
taka potrzeba.  
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Poza tym pan Przewodniczący wspomniał, że na posiedzeniu wspólnym 
komisji Radni omawiali kwestie związane z gospodarką wodnościekową. Rada 
udzieliła aprobatę panu Wójtowi do prowadzenia rozmów z Przedsiębiorstwem 
PWiK z Jarocina w zakresie dostarczania wody do miejscowości Wolica Pusta                                
i Radliniec oraz do miejscowości Klęka i Aleksandrów, Rada zaakceptowała takie 
rozwiązanie.  

Następnie Pan Tomaszewski odczytał wszystkie pisma, które wpłynęły                   
do biura rady m.in. z Prokuratury Rejonowej w Środzie Wlkp., petycja mieszkańca 
gm. Nowe Miasto nad Wartą, od Sołtysa Sołectwa Szypłów, a także od Zarządu 
Spółdzielni Usługowo-Administracyjnej w Chociczy z Chociczy. Poza tym 
Przewodniczący informował, że wpłynęło pismo od Naczelnika Urzędu 
Skarbowego, który dokonał analizy oświadczeń majątkowych Radnych Gminy. 
Radni swoje uwagi otrzymali.  

Pan Tomaszewski informował, że sesja budżetowa odbędzie się 31 grudnia                
w godzinach dopołudniowych.  

 
Ad 8) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Pan Aleksander Podemski Wójt Gminy informował, że mimo trudnej sytuacji 
możemy się spotkać i wspólnie obradować. Urząd również funkcjonuje, pracuje 
mimo wymiennej pracy, czy kwarantanny, która również się zdarza pracownikom.  

Pan Wójt informował, że w okresie między sesjami zostały oddane do użytku 
cztery przebudowane drogi, w ramach Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych, kwota 
tych inwestycji to 315 000,00 zł, były to drogi w Teresie, Chwalęcinie, Boguszynie                              
i Boguszynku. Realizowane są też prace w ramach funduszy sołeckich, pandemia 
jednak blokuje wykonywanie pewnych prac, są do zrealizowania drogi w Rogusku, 
Wolicy Koziej, Boguszynie. Został ogłoszony przetarg na rozbudowę Szkoły 
Podstawowej w Boguszynie, przed świętami będzie otwarcie ofert. Został 
rozstrzygnięty przetarg na PSZOK, wpłynęło 9 ofert, dokonywana jest ich analiza                    
i wybór najkorzystniejszej oferty, rozbieżność cenowa jest na granicy 50 000,00 zł. 
Przygotowywana jest dokumentacja na przebudowę boiska przy Zespole Szkół                     
w Nowym Mieście n. Wartą, przetarg wkrótce będzie ogłoszony. W ramach 
dofinansowania dla OSP z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                             
i Gospodarki Wodnej zostały złożone wnioski, w drugim podejściu zostały 
pozytywnie rozpatrzone dla OSP Klęka 25 000,00 zł, dla Wolicy Koziej 3 700,00 zł. 
Nasza gmina uczestniczyła w XXI edycji konkursu pn. Działania proekologiczne, 
prokulturowe, w tym konkursie ZS w Klęce uzyskał nagrodę za projekt „Tajemniczy 
ogród ze ścieżką zmysłów” nagroda w konkursie to 8 000,00 zł, nagrodę otrzymała 
również Biblioteka Publiczna, Szkoła Podstawowa w Kolniczkach oraz OSP                            
w Wolicy Koziej.  
W ramach Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych Gmina otrzymała 
dofinansowanie do rozbudowy Szkoły Podstawowej w Boguszynie i jest to kwota                    
2 milionów złotych, oraz 1 milion złotych na rozbudowę Szkoły w Kolniczkach. 
Został również złożony wniosek do Urzędu Marszałkowskiego na dofinansowanie 
do zakupu sprzętu do nauki zdalnej dla branżowej Szkoły w ZS w Nowym Mieście 
nad Wartą, wniosek na 64 000,00 zł, 15% to wkład gminy, jest krótki termin, dlatego 
jego realizacja nie jest pewna.  



VIII Kadencja Rady Gminy Nowe Miasto n. W.  Strona 7 
 

Wracając do wniosków, które odczytał pan Przewodniczący, dokładnie 
wniosek o montaż instalacji grzewczej w świetlicy w Szypłowie, Wójt informował,   
że zawsze tłumaczy, że w ramach funduszy sołeckich jeżeli jest świetlica w sołectwie 
to ona powinna być pierwszoplanowym obiektem do dbałości na wykorzystanie 
tych środków. A ten fundusz wydaje się na wszystko, natomiast kiedy zaczyna się 
robić problem ze świetlicą to przychodzi się do gminy. Jest przypadek jednej 
świetlicy, w której to co zastaliśmy jest skandaliczne. W Szypłowie ogrzewanie było, 
teraz faktycznie go nie ma, trzeba tę sprawę przemyśleć, ale nad funduszem należy 
się zastanowić, bo wydatkuje się pieniądze na zmywarki, zamiast na rzeczy 
pierwszej potrzeby w świetlicy.   
 
Ad 9) Raport o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Nowe Miasto                        
nad Wartą w roku szkolnym 2019/2020.  

W związku z nieobecnością pani Marioli Bąk Dyrektor CUW, Przewodniczący 
odczytał prezentację przygotowaną przez Panią Dyrektor, która jest 
odzwierciedleniem Raportu o stanie oświaty za rok 2019/2020, który Radni 
otrzymali w październiku.  

 Prezentacja wraz z Raportem zamieszczona jest na stronie internetowej 
Urzędu.  

 
Ad 10) Przyjęcie uchwały ws. Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na rok 2021 dla Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję, 
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 
0głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XXII/167/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                       
10 grudnia 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

 
Ad 11) Przyjęcie uchwały ws. przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny 
na lata 2021-2023 w Gminie Nowe Miasto nad Wartą. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję, 
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 
0głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XXII/168/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                   
10 grudnia 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

 
Ad 12) Przyjęcie uchwały ws. zmiany uchwały Nr XVII/107/2016 Rady Gminy 
Nowe Miasto nad Wartą z dnia 30 czerwca 2016 roku w sprawie szczegółowych 
warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 
usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwalniania od opłat oraz trybu ich pobierania. 
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Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję, 
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za  podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 
0głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XXII/169/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                
10 grudnia 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

 
Ad 13) Przyjęcie uchwały ws. przyjęcia Planów Pracy Komisji Rady Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą na rok 2021. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję, 
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 
0głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XXII/170/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 10 
grudnia 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

 
Ad 14) Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na rok 2020.  

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję, 
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 
0głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XXII/171/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 10 
grudnia 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

 
Ad 15) Interpelacje Radnych. 

Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie wpłynęły w związku                      
z czym przeszedł do punktu kolejnego. 
 
Ad 16) Wolne głosy i wnioski. 

➢ Radna Halina Jankowska w imieniu mieszkańców jak i swoim własnym 
dziękowała za zrobienie drogi w miejscowości Teresa.  

➢ Radna Zofia Kędziora pytała jak daleko posunęła się sprawa sprzedaży 
działek w Klęce, oraz czy dzierżawca gruntów znajdujących się w Klęce 
wywiązał się z opłaty w tym roku za dzierżawę. Radna prosiła również                         
o zwrócenie uwagi na sprawę braku możliwości skorzystania z ulgi za 
podatek śmieciowy z tytułu prowadzenia przydomowego kompostownika 
dla rodzin mieszkających we wspólnotach czy spółdzielniach. .  

o Pani Sekretarz Honorata Nawrocka informowała, że rzeczywiście 
rodziny mieszkające we wspólnotach czy spółdzielniach 
mieszkaniowych nie mogą skorzystać z ulgi z tytułu prowadzenia 
kompostownika, dlatego że nie przewiduje tego ustawa. Ustawa nie 



VIII Kadencja Rady Gminy Nowe Miasto n. W.  Strona 9 
 

widzi charakterystyki wsi. Gmina może napisać o uwzględnienie 
takiego wniosku.  

o W kwestii sprzedaży działek w Klęce, Wójt informował, że nie ukrywa 
iż są zaległości w tym temacie, będzie musiała być zatrudniona jeszcze 
jedna osoba, która zajmie się nieruchomościami. Jeżeli chodzi                          
o dzierżawcę z Klęki to w tym roku jest całość uregulowana. 

➢ Radny Marek Banaszak prosił o wyrównanie drogi Kruczyn- Chromiec.  
➢ Radny Juliusz Twardowski pytał czy dzieje się też coś w temacie działek                    

w Nowym Mieście. 
o Wójt informował, że są problemy kadrowe, gospodarkę 

nieruchomościami prowadzi jedna osoba, która nie wyrabia, 
dodatkowo jest teraz jeszcze ta praca zdalna, która również utrudnia 
prowadzenie tych spraw. Będzie zatrudniona jeszcze jedna osoba, która 
zajmie się tymi tematami.  

➢ Radny Kazimierz Pawłowski pytał na jakim etapie jest planowana budowa 
gazociągu do Szkoły w Kolniczkach. Jest też wola mieszkańców Michałowa 
do przyłączenia się do gazu.  

o Pan Wójt informował, że budowa tego gazociągu wiąże się z budową 
kotłowni, gazownia zobowiązała się wybudować ten gazociąg, gmina 
musi wykonać kotłownię. W zasięgu tego gazociągu zainteresowani 
będą mogli z tego gazu skorzystać, jeżeli chodzi o Michałów, to był już 
kiedyś taki wniosek mieszkańców Chwalęcina również,  gazownia robi 
jakieś analizy i zwykle odpowiedź jest negatywna. Warto jednak robić 
takie pisma, gdyż ten gazociąg będzie bliżej.  

o Pani Sekretarz dopowiedziała, że w listopadzie był przetarg, nikt się nie 
zgłosił, będzie on ponowiony, gmina dwukrotnie wystąpiła o warunki 
techniczne przyłączenia gazu, aby Szkoła miała odrębne przyłącze,                   
a lokale znajdujące się w budynku odrębne. 

➢ Radna Małgorzata Siejak prosiła o przestawienie słupa energetycznego, który 
stoi przy pasie drogi, gdyż utrudnia on wjazd do posesji.  

o Wójt informował, że robił rozeznanie i stoi on poza drogą, poza pasem, 
jest ona bardzo wąska, może uda się go przestawić, ale nic nie można 
obiecywać, bo nie wiadomo jak do tego odniesie się energetyka.  

➢ Radna Powiatowa pani Agnieszka Król pytała czy wyjaśniło się coś w kwestii 
własności kortów, oraz czy można by podjąć działania względem przejęcia       
od skarbu państwa starego mostu, gdyż sołectwo w ramach funduszu 
chciałoby poczynić tam pewne działania.  

o Wójt informował, że faktycznie most należy do skarbu państwa,                               
ale to gmina nim zarządza, może faktycznie należałoby poczynić 
działania żeby ten most przejąć, aczkolwiek jest to skomplikowana 
procedura. Aby móc zrobić coś z funduszu sołeckiego to musimy                      
to przejąć, procedura komunalizacji.  
W kwestii kortów, są one w zarządzie Stowarzyszenia. 

o Radna Król informowała, że pytanie odnośnie kortów było do Zastępcy 
Wójta, gdyż to z Zastępcą prowadzone były rozmowy na zebraniu 
sołeckim, i pan Schreiber jest w temacie.  
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o Pan Wiesław Schreiber Zastępca Wójta informował, że od czasu 
zebrania sołeckiego nie było żadnego kontaktu ze strony 
Stowarzyszenia w celu podjęcia tematu, nie było formalnej 
korespondencji.  

➢ Mieszkaniec Nowego Miasta nad Wartą pan Paweł Marciniak złożył petycję                                     
w temacie podjęcia działań w celu ochrony środowiska gatunków flory                      
i fauny (…). Poza tym pan Marciniak prosił Radnych o pochylenie                             
nad tematem sieci 5G.  
Pan Marciniak życzył zdrowych, spokojnych Świąt Bożego Narodzenia.  

➢ Przewodniczący Rady pytał pana Zastępcę Wójta jak daleko posunęły się 
sprawy związane z przejęciem świetlicy w Skoraczewie.  

o Pan Schreiber informował, że Urząd otrzymał smutną informację                       
o śmierci pani zajmującej się świetlicą w Skoraczewie, jest nowa osoba, 
która wdraża się w temat, jak widać ta świetlica nie ma szczęścia                        
do szybkiego jej przejęcia. Nie wiadomym jest czy też KOWR 
pozostanie przy decyzji całego przejęcia obiektu, a nie części jak było 
planowane na początku.  

o Radny Leszek Zacharyasz informował, że był w tej świetlicy niedawno     
i stwierdza, że te obiekt jest w bardzo złym stanie, kiedy ją przejmiemy 
to zrobimy sobie duży problem.  

➢ Na zakończenie pan Przewodniczący przypomniał iż kolejne posiedzenie 
komisji i sesji budżetowej planowane jest na 31 grudnia w godzinach 
dopołudniowych, a następnie życzył zdrowych, spokojnych Świąt Bożego 
Narodzenia.  

 
Ad 17) Zamknięcie sesji. 

O godzinie 1800 Przewodniczący zamknął XXII Sesję Rady Gminy. 
 
 
 
Protokołowała                Zatwierdził 
Podinspektor ds. rady gminy      Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak         /-/ Waldemar Tomaszewski 
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Zał. 1. 
Wyniki głosowania poszczególnych uchwał.  
 


